
Punt 4: Concept verslag van de Algemene Vergadering van 3 april 2014, 
aanvang 19:30 uur in Tulip Inn De Valk te Franeker

Aanwezig hoofdbestuur:
 S. Saakstra, voorzitter
 S. Groustra, penningmeester
 T. Dijkstra, wedstrijdzaken
 A. Breeuwsma-Breimer, verenigingen en federaties

Aanwezig bondsbureau:
 G. Faber, bondsdirecteur
 T. van der Meulen
 A.H. Helvrich – Riem, notulist
 N. Adema-Houthuijse, notulist

Aanwezige ereleden:
 W. Brouwer
 J. Kuipers
 Th. R. Piersma
 T. Prins
 S. Saakstra
 E.L. Vogels

Aanwezig PC bestuur:
 J. Westra, tevens erelid
 J. Bosgra
 S. Volberda

Aanwezige genodigden:
     G.A. de Boer
 T. Boomstra
 J. van der Meij
 J. Dijkstra
 J. Hiemstra
 T. Kuipers
 P. van Duinen

Verenigingen:
Achlum, Arum, Berltsum, Bitgum, Broeksterwald, Burgwerd, Cornwerd, Damwald, Deinum, Dongjum, 
Dronryp, Dronten, Easterein, Easterlittens, Ee, Exmorra, Ferwert, Franeker, Goënga, Grou, Hartwerd, 
Hitzum, Holwerd, Hommerts-Jutrijp, Huizum, Huns-Leons, Jelsum-Koarnjum-Britsum, Kimswerd, 
Lekkum, Lollum-Waaxens, Makkum, Mantgum, Marsum, Menaam, Minnertsga, Morra-Lioessens, 
Oude Bildtzijl, Peins, Pingjum, Raerd, Reduzum, Ried, Schettens-Longerhouw, Sexbierum, Sneek, 
St.Annaparochie, St.Jacobiparochie, St.Nicolaasga, Stiens, Tzum, Tzummarum, Weidum, Winsum, 
Witmarsum, Wommels, Workum, Wijnaldum en IJlst.
Federaties:
Barradeel e.o., Dongeradeel, Littenseradiel, Sneek e.o., Wunseradiel/Bolsward/Workum en 
Zuidwesthoek.
Afwezig m.k.:
Akkrum, Bolsward, Buitenpost, Heerenveen, Ingelum, Leeuwarden, Skingen-Slappeterp en Wolsum.
Er zijn zevenenvijftig verenigingen aanwezig en zes federaties. De vereniging Hitzum is later 
binnengekomen en vertegenwoordigt twee stemmen. Zevenenvijftig verenigingen vertegenwoordigen 
honderd vijfenvijftig stemmen van de in totaal honderdtwintig verenigingen.



1. OPENING
De voorzitter opent om half acht de vergadering met een welkom aan de vertegenwoordigers van de 
verenigingen en federaties, de ereleden, verenigingsconsulenten, kaderleden, leden van de 
Koninklijke Permanente Commissie, genodigden en de pers.
In zijn openingswoord geeft de voorzitter aan verheugd te zijn over het feit dat de Koninklijke PC de 
KNKB volgt in haar beleid als het gaat om het invoeren van gestuurd loten in seizoen 2014. 

2. MEDEDELINGEN EN INGEKOMEN STUKKEN
Ingekomen:
Er is bericht van verhindering ontvangen van;
• de ereleden; de heren U. van Dijk en T. Huizenga
• leden van de KPC; de heren Th. Bakker en J. van der Veen
• genodigde; de heer F. Dijkstra

De VVK vraagt de vergadering toestemming tot spreekrecht. De vergadering heeft hiertegen geen 
bezwaar.

Mededelingen:
Voorzitter Sipke Saakstra deelt mee dat er is gesproken met de KPC over kaarten voor vrijwilligers. 
Om hier invulling aan te geven is afgesproken dat in dit kader de KPC drie verenigingen gaat  
uitnodigen. Welke verenigingen dat zijn, is nu nog niet bekend.
Provincie Fryslân heeft een beleidsplan opgesteld ter stimulering van de Fryske Sporten, het 
zogenaamde ‘Masterplan Fryske Sporten’. De bedoeling hiervan is dat alle kinderen van de 
basisscholen alle Friese sporten één keer hebben beoefend.

Hoofdsponsor
Voorzitter Sipke Saakstra is verheugd te kunnen melden dat de nieuwe hoofdsponsor van de KNKB, 
ondanks alle perikelen, Stichting FB Oranjewoud is geworden. FB Oranjewoud heeft toegezegd om 
het reeds lopende jaar 2014 hoofdsponsor te willen zijn. Het contract heeft naast een regulier bedrag 
taakstellende opdrachten. FB Oranjewoud heeft de intentie om het contract jaarlijks te verlengen tot 
maximaal vier jaar. Na ieder jaar wordt geëvalueerd. 
FB Oranjewoud heeft veel waardering voor de KNKB en respect voor de sport. 
De nieuwe kleding met FB Oranjewoud als sponsor wordt zo spoedig mogelijk geleverd. 
Op de vraag van de vereniging Dronryp wanneer de ondertekening plaatsvindt, antwoordt Saakstra 
dat ondertekening binnen een week plaats zal vinden. 

Directeur Geert Faber heeft de volgende mededelingen:
Er is ook dit jaar weer een ´Keatsaginda´ uitgebracht. De aanwezige verenigingen hebben een aantal 
agenda’s ontvangen voor hun leden. De verenigingen hebben eveneens een productenboekje 
gekregen waarin informatie staat over de producten die de KNKB de verenigingen en federaties 
aanbiedt met de bijbehorende prijzen. 
Geert Faber attendeert de verenigingen op de cursus ‘Besturen met een Visie’.
Faber doet tevens een oproep om aan Schoolkaatsprojecten deel te nemen. 



Kaatshandschoen
Directeur Geert Faber geeft met betrekking tot de kaatshandschoen de stand van zaken weer. Inzet 
voor seizoen 2014 is dat er weer gekaatst wordt met een handschoen die voldoet aan het 
Kaatsreglement. De lengte van de nap mag niet meer zijn dan 6,5 cm en 1,5 cm voor het onderleertje.
De stiknaad komt op 8 cm te zitten.
De Werkgroep Handschoenen, die de controle strenger moet gaan uitvoeren, bestaat inmiddels uit 7 
leden.
Een eventuele sanctie kan oplopen tot maximaal 12 maanden.  

De vereniging Ried vraagt: ´Hoe wordt de soepelheid van de handschoen gemeten en hoe kan dit 
worden gecontroleerd?´

De vereniging Bitgum: ´Mogen kaatshandschoenen niet meer worden geperst? Hoe wordt dit 
gecontroleerd? Er moet een eerlijke competitie zijn. Er zijn drie handschoenenmakers waarvan één de
meeste kaatshandschoenen maakt. Is er wel vrije marktwerking? Er is nu een monopolypositie. Wat 
zijn de regels om een licentie te verkrijgen?´

De vereniging Dronryp: ´Wordt het Kaatsreglement aangepast?’ 

De heer Geert Faber geeft antwoord op de vragen: 
De soepelheid is subjectief en moeten we objectief krijgen. Er moet eenheid in de controle zijn. Persen
mag wel bij het inbrengen van de nap, bijpersen daarna is niet meer toegestaan.
Vrije marktwerking: twee van de huidige licentiehouders hebben op de vraag van de KNKB in de 
negentiger jaren hun baan hiervoor opgezegd. Nu een nieuwe aanvraag voor een 
kaatshandschoenenlicentie is ontvangen, voelt de KNKB zich moreel verplicht de huidige 
wantenmakers tijd te geven om hun bedrijfsvoering hierop in te stellen en eventueel andere 
(neven)inkomsten te bewerkstelligen. De KNKB vindt een periode van twee jaar hiertoe redelijk. 
Het Kaatsreglement wordt voor seizoen 2015 herzien.

De vereniging Dronryp: ‘Een nieuwe licentie kan dus pas over twee jaar ingaan. Een overbrugging van
twee jaar maakt het wel kwetsbaar.’

De vereniging Bitgum stelt eveneens vragen over de vrije marktwerking en waarom niet direct nieuwe 
licenties kunnen worden afgegeven.

Faber antwoordt: ‘Er worden jaarlijks 180 handschoenen (inclusief reparaties) geproduceerd. 
Momenteel kunnen de huidige wantenmakers ruim voldoen aan de vraag naar wanten.  Daarnaast 
mag elke nieuwe handschoenenmaker voor kaatsers (14.000 leden) kaatshandschoenen maken, 
behalve voor degenen die op de KNKB-wedstrijden uitkomen’.  

Ranking
HB-lid en portefeuillehouder Technische Zaken en Wedstrijdzaken, de heer Tjeerd Dijkstra, geeft een 
toelichting over de stand van zaken. De werkgroep Ranking heeft het afgelopen seizoen 2013 
geëvalueerd. De werkgroep is momenteel bezig het systeem te optimaliseren. Er is drie jaar voor 
uitgetrokken om de ranking te vervolmaken. 
Er is gesproken met kaatsers, VVK, Technische Commissie en de werkgroep Ranking.
De uitgangspunten zijn:
- dynamiek – transparantie - objectiviteit
- de kaatser verdient zijn eigen plek
- v.f. gebaseerd op de twee hoogst geklasseerde kaatsers
- dynamiek 0,75 punt per wedstrijd
- doorstroming is belangrijk en een stabiel roulatie systeem is noodzakelijk



De te behalen punten zijn:
- alleen op v.f. en d.e.l. –wedstrijden
- een cyclus van 8 wedstrijden
- afwezigheid is 2 wedstrijden toegestaan

Door gestuurde loting zakt de dynamiek. 
Er wordt dit seizoen gestart met de door de kaatsers behaalde punten van de laatste acht wedstrijden 
in 2013.

Gestuurde Loting
Het gestuurd loten wordt dit seizoen ingevoerd bij alle vrije formatiewedstrijden en d.e.l. wedstrijden, 
bij zowel de dames als de heren. Het gestuurd loten kent 4 uitvoeringen, namelijk:

Loting v.f. beperkt: 
- wisselende tegenstanders
- evenredige verdeling van de nummers 9 en 10

Loting v.f. onbeperkt:
- bij de dames wordt van de zes parturen er één uitgezet
- bij de heren wordt van de acht parturen er één uitgezet

Loting d.e.l. beperkt:
- een eerlijker verdeling en gelijke waardering van parturen waardoor minder invloed op de ranking
- de spelers die het laagst in de ranking staan over de lijst verdelen
- v.f. maten niet bij elkaar loten

Loting d.e.l. onbeperkt:
- loten op basis van functie

De vereniging Ried refereert aan het “gedonder” over de punten.
De heer Tjeerd Dijkstra geeft aan dat er vorig seizoen al een aanpassing is geweest.

De vereniging Sint Annaparochie heeft twee punten:
1. De junioren wedstrijden moeten plaatsvinden wanneer hoofdklassers en 1ste klassers vrij zijn.
2. De opmaak van reglementen over de ranking gaat ad-hoc, dit moet door de AV worden besloten.
De heer Tjeerd Dijkstra geeft aan;
1. De juniorenwedstrijden zijn als zodanig ook in 2014 geagendeerd.
2. De reglementen worden voor 2014 opgemaakt. 
De vereniging Sint Annaparochie vindt dit een zwaarwegend kaatstechnisch onderwerp waarover de 
AV zich moet buigen. Voorzitter Sipke Saakstra laat weten dat de beleidswijziging in 2013 al aan de 
orde is geweest.
Sint Annaparochie geeft aan het hier niet mee eens te zijn. 

De vereniging Witmarsum vraagt naar het loten en bij elkaar zetten.
Het duurt voor de jongens en meisjes die overgaan naar de junioren en senioren zo langer voor zij 
punten krijgen. 
Het is een partuursport en geen individuele. Het is niet te vergelijken met de tennissport.
De heer Tjeerd Dijkstra is het er mee eens dat het niet is te vergelijken. Op advies van NOC*NSF is 
deze weg ingeslagen. Het systeem is transparant en objectief. Vorig jaar is het goed opgepakt door de
kaatsers. 

De vereniging Bitgum vraagt naar het zelf loten, zoals ook bij Bolsward en Makkum voor de 
hoofdklasse wedstrijden wordt gedaan. Het is vaak een traditie. Hoe komt het nu met de gestuurde 
loting versus de verenigingen die zelf willen loten?
De heer Tjeerd Dijkstra geeft aan dat ze daar wel uit zullen komen met betreffende verenigingen. 



Wedstrijdstramien 2015
De heer Dijkstra geeft aan dat het wedstrijdstramien 2015 in een strategisch overleg is besproken. 
Uitgangspunten bij het maken van het wedstrijdstramien is, dat het in fases, te beginnen in 2015, moet
voldoen aan de het maatschappelijk ritme van de huidige tijd.

De vereniging Makkum wil graag dat de aanvullingen digitaal worden toegezonden.
De Keatsoff: de PC wil graag meedenken om beleid uit te zetten. De parturen ranken zich vanzelf.
De Keatsoff voor de 16de plek wordt dit jaar op dezelfde wijze gehouden als in 2013. Dit geldt ook voor 
de Dames PC in 2014 of als het niet haalbaar is in 2015. 
Bij de heren zijn dit seizoen 3 cycli en bij de Dames 2. Dit is in overleg met de TC gegaan, De cycli zijn
voor de stelmomenten en het Langhenkel klassement.

Huisvesting Stichting Kaatsmuseum
Voorzitter Sipke Saakstra geeft de stand van zaken betreffende het Kaatsmuseum weer. 
Het was voor het Kaatsmuseum niet mogelijk, vanwege te hoge kosten, de huidige locatie boven de 
Friesland Bank in Franeker nog langer aan te houden. De Stichting Kaatsmuseum is inmiddels 
naarstig op zoek naar geldmiddelen voor een andere huisvesting. Zowel de Provincie Fryslân als de 
gemeente Franekeradeel hebben een subsidie toegezegd. 
Vereniging Sint Jacobiparochie doet bij monde van de heer Slager een oproep aan alle verenigingen 
om ook een bijdrage te geven. Bijvoorbeeld € 1,00 per lid. Het Kaatsmuseum is ook voor de 
verenigingen belangrijk vanwege alle aanwezige documentatie, waar zij informatie uit kunnen halen 
voor bijvoorbeeld een jubileumboek.

3. VERSLAG VAN DE ALGEMENE VERGADERING VAN 21 NOVEMBER 2013
Bij de aanwezige genodigden ontbreekt de heer G.A. de Boer uit Amersfoort. De heer De Boer was 
wel aanwezig. 
Het scheef opslaan: Uitvoeren en volgen en opnieuw ter discussie stellen.
Punt 6. Begroting FB Cup was € 10.000 en is verlaagd naar € 7.000.
Het verslag wordt verder zonder op- of aanmerkingen vastgesteld, met dank aan de notulist.

4. VERANTWOORDING 2013
a. Jaarverslag 2013
Het Jaarverslag wordt vastgesteld.
b. Jaarrekening 2013
De vereniging St. Annaparochie vraagt naar de huisvesting: ´Er moet synergie zijn met de begroting 
van 2015’. 
De vereniging Dongjum vraagt naar het noodfonds voor kleine verenigingen die moeite hebben met de
organisatie van de hoofdklasse wedstrijd.
De FB Cup (geoormerkt geld), gesponsord door de Friesland Bank, hoe komt het hier mee?
De vereniging Dronryp vraagt waarom € 3000 minder beschikbaar voor de organisatie van de FB Cup 
is gesteld. Vraagt verder naar de dubieuze debiteuren en hoe het HB denkt over een commercieel HB-
lid?

Penningmeester de heer S. Groustra antwoordt dat de huisvestingskosten nagenoeg gelijk blijven, ook
in 2015.
Voorts kunnen verenigingen nog steeds een beroep doen op het bestaande noodfonds. 
Nu er bezuinigd moet worden, betekent het ook dat de FB cup minder geld krijgt toebedeeld. Het geld 
voor de organisatie van de eindwedstrijd blijft hetzelfde. 
 
Voorstel: Het resultaat in mindering te brengen op de algemene reserves. De vergadering gaat met 
handopsteking akkoord. 

De penningmeester wordt door alle aanwezige verenigingen decharge verleend.



5. BENOEMINGEN
Verkiezing leden Beroepscommissie
Aftredend is de heer P. van der Ploeg. De heer Van der Ploeg heeft aangegeven zich weer 
herkiesbaar te stellen.
De herbenoeming van de heer Van der Ploeg wordt met applaus bekrachtigd.

Verkiezing leden Strafcommissie
Aftredend en niet herkiesbaar is mevrouw T. Heeg-Tamminga. Aftredend en herkiesbaar zijn de heren 
S. Krap en Sake Saakstra. De herbenoeming van de heren Krap en Saakstra wordt eveneens met 
applaus bekrachtigd. 
Mevrouw Heeg-Tamminga wordt met een mooi boeket bloemen bedankt voor haar inzet gedurende 
een groot aantal jaren.
De openstaande vacature wordt ingevuld door mevrouw S. Lettinga-Houtsma uit Dongjum. Omdat 
mevrouw Lettinga-Houtsma ook voorzitster is van k.v. ‘Moed en Volharding’ te Dongjum, is 
afgesproken dat zij niet aan besprekingen en eventuele straftoekenning zal deelnemen als het haar 
eigen vereniging betreft. Haar benoeming wordt met applaus van de vergadering bekrachtigd.

Verkiezing leden Reglementencommissie
Aftredend is de heer S. Hiemstra. De heer Hiemstra heeft aangegeven zich herkiesbaar te stellen. De 
herbenoeming van de heer Hiemstra wordt met applaus bekrachtigd.
De heer S. Jepkema uit Leons is toegetreden tot de Reglementencommissie. Zijn benoeming wordt 
eveneens door de vergadering met applaus bekrachtigd.

Afscheid bondsmedewerkster mevrouw Ans Helvrich
Het is mevrouw Ans Helvrich haar laatste AV als medewerkster van het Bondsbureau. Ze gaat in 
september 2014 met pensioen. Ze wordt door bondsdirecteur Geert Faber toegesproken. Hij roemt 
haar inzet en haar betrokkenheid bij de verenigingen en federaties. Hij bedankt haar voor alle 
werkzaamheden die ze voor de KNKB heeft verricht.
De vergadering bedankt haar met een groot applaus.

6. RONDVRAAG
De vereniging Makkum vraagt naar de parturenpresentatie van de dames. 

De vereniging Dongjum is van mening dat de bijdrage voor de cursus Clubscheidsrechter gratis moet 
zijn in plaats van € 10.

De vereniging Franeker verzoekt om de agenda van de AV in de WIS IN op te nemen.
FB cup: wanneer is de aangifte?
Sponsorgelden: de uitstraling van de KNKB richting sponsoren is wel eens negatief.
Contributiebeleid: voor 1 juli a.s. moet er duidelijkheid richting verenigingen zijn. Voorstellen voor de 
Algemene Najaarsvergadering. 

Voorzitter Saakstra geeft aan dat bij een volgende parturenpresentatie de dames beter aan bod zullen 
komen. De bijdrage van de cursus Clubscheidsrechter wordt opnieuw gewogen.
De agenda van de AV kan niet altijd op tijd klaar kan zijn om in de WIS IN te worden opgenomen. 
Voorstellen voor de AV kunnen tot 8 weken hiervoor worden ingediend.
Er wordt aan gewerkt aan een nieuw sponsorplan waarbij de sponsors ook beter tegemoet worden 
gekomen.

De vereniging Winsum vindt het jammer dat de ´Kippetjespartij´ niet in de ´Keatsaginda´ is 
opgenomen.

7. SLUITING
Voorzitter Saakstra geeft aan dat in Valencia van 1 tot 6 september 2014 het WK wordt gehouden. 
Daarna sluit hij om 22.30 uur de vergadering, bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en wenst allen
wel thuis. 


